
Referat fra Vækstteamsmøde Sydvestsjælland og Øerne 

Dato: Tirsdag den 27. november 2024 
Tid: 18:00-19:30 
Sted: Online 
Mødeleder: Mads Richard, Lejre Bordtennis 
Referent: Malte Storm Madsen, Bordtennis Danmark 

Deltagere: 

• Allan Bendtsen, Roskilde Bordtennis 

• Sven Ægidius, Nykøbing Falster 

• Lis Hævdholm, Holbæk BTK 

• Jesper Eriksen, Vig BTK  

• Søren Lund, Næstved Bordtennis 

1) Inspiration og udfordringer på tværs: 

Ungdom 

• Næstved Bordtennis (Søren Lund): Klubben arrangerer en træningsuge i skolernes 
sommerferie som en del af kommunens "aktiv ferie". Det tiltrækker typisk børn fra 3.-5. 
klasse og giver årligt 5-6 nye medlemmer. Kommunen støtter med midler til at aflønne 
trænere. 

• Holbæk (Lis Hævdholm): Klubben har succes med sommerferietræning for børn, der 
resulterer i nye medlemmer hvert år.  

• Lejre (Mads Richard): Gode erfaringer med de begynder- og ungdomsstævner, som 
Lejre, Roskilde, Holbæk og nu Skensved arrangerer sammen. Næstved har netop haft 
stævne og koordinerer videre med Nykøbing Falster. 

Senior, Motionister 

• Vig (Jesper Eriksen): Klubben har flest medlemmer over 60 år og arbejder målrettet 
med sociale aktiviteter for at fastholde dem. Fokus på målgruppespecifikke tilbud har 
skabt stabilitet i medlemstallet. 

• Lejre (Mads Richard): Klubben har etableret en messengergruppe til 
seniormotionister, som styrker kommunikationen og skaber engagement blandt 
medlemmerne. 

Senior, Turneringsspillere / Elite 



• Roskilde Bordtennis (Allan Bendtsen): Klubben oplever høj aktivitet, men udfordres 
af mangel på trænere.  

• Nykøbing Falster (Sven Ægidius): Klubben holder kontingentet på et lavt niveau (400 
kr. årligt for motionister og 1000 kr. for elitespillere) for at sikre tilgængelighed. Der er 
dog bekymring for, om det er bæredygtigt på længere sigt. 

60+ 

• Lejre Bordtennis (Mads Richard): Klubben har en stabil gruppe 60+-spillere, 
organiseret med faste træningspas og opdeling i niveauer. Sociale pauser og 
struktureret træning har skabt høj loyalitet blandt medlemmerne. 

• Holbæk (Lis Hævdholm): Klubben har ca. 150 aktive 60+-spillere og skaber gode 
oplevelser gennem sociale arrangementer. 

På tværs 

• Roskilde Bordtennis (Allan Bendtsen): Klubben foreslog fælles ungdomstræner-
arrangementer på tværs af regionen for at dele viden og styrke fællesskabet. 

• Holbæk (Lis Hævdholm): Pegede på udfordringerne med at rekruttere og aflønne 
trænere, og Roskilde tilbød at sende trænere ud til andre klubber som støtte. 

• Næstved Bordtennis (Søren Lund): Fremhævede kommunens støtte til lokale 
idrætsinitiativer som en ressource, andre klubber kan undersøge. 

2) Fælles anbefalinger og næste skridt: 

1. Bedre overblik over tilskudsmuligheder: Det blev anbefalet, at Bordtennis Danmark 
inden næste møde kommer med links og retningslinjer for kommunale støtteordninger, 
herunder lokaltilskud og halleje, da der er store forskelle og tvivl om kommunale regler.  

2. Budget: Til næste møde skal det være helt klart, hvad vi har at gøre godt med i 
budgettet. 

3. Fremtidige møder: Det fungerer fint med virtuelle møder. Men må gerne suppleres 
med ét årligt fysisk møde, eventuelt i forlængelse af "Klubbernes dag". 

 


